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دختر رکابزن ایران درگذشت
دختر رکابزن ایران به دلیل 
عوارض ناشی از سوختگی دار 

فانی را وداع گفت.
به گــزارش ایســنا، آریانا 
ایران،  رکابزن  دختر  ولی نژاد، 
که دچار سوختگی شده بود، 
دار فانی را وداع گفت. ولی نژاد 
به دلیل نشــت گاز از بخاری 
و ســوختگی ۷۰ درصد در بیمارستان بســتری بود و به دلیل عوارض ناشی از 

سوختگی درگذشت.
او از خرم آباد به بیمارســتانی در اصفهان منتقل شد و در همان اصفهان هم 

درگذشت.

برای قهرمانی آسیا کفش ندارم
می گوید  آقایــی  ســجاد 
خــودش را برای شــرکت در 
قهرمانی آســیا آماده می کند 
اما نیاز بــه کفش جدید دارد 
و امیدوار اســت فدراســیون 
دوومیدانــی این مشــکل را 
برطرف کند. به گزارش ایسنا، 
دونده ۱۸ســاله ایران که در 
مســابقات داخل سالن قهرمانی آسیا موفق به کسب طلای دوی ۴۰۰ متر شد، 
این روزها خودش را برای رقابت های قهرمانی جوانان آسیا آماده می کند اما نیاز به 
کفش جدید و امکانات بهتری دارد. سجاد آقایی در گفت وگو با ایسنا به وضعیتش 
پیش از این رقابت ها اشاره و بیان کرد: یک هفته است که تمریناتم را در فضای 
باز آغاز کرده ام. ۲۳ اســفند مســابقات انتخابی برگزار می شود و اردیبهشت هم 

مسابقات آسیایی را داریم.
او با بیان اینکه شــرایط خوبی دارد،  تاکید کرد: نمی توانم پیش بینی کنم چه 
نتیجه ای در مسابقات می گیرم اما دوست دارم بهترین نتیجه را به دست بیاورم. 
انتظارها بعد از قهرمانی آسیا بالا رفته اما سطح رقابت ها مهم است که به رکوردم 

بخورد یا نه.
آقایی ادامه داد: بعد از طلای آسیا انگیزه ام چند برابر شده است و باید تلاش 
بیشــتری بکنم چون می خواهم برای ایران مدال بیاوریــم. ۱۰۰ خودم را برای 
مسابقات می گذارم. این دونده که برای قهرمانی آسیا نیاز به کفش جدید دارد، در 
این باره گفت: در مسابقات آسیایی با کفش پاره دویدم. الان هم برای مسابقات 
قهرمانی جوانان آسیا کفش ندارم. هزینه اش ۲۳ میلیون تومان است که نمی توانم 

پرداخت کنم. امیدوارم فدراسیون کمکم کند تا مشکلم حل بشود.

پایان کار ایران در جام جهانی 
پاراوزنه برداری با کسب ۱۱ مدال

در پایــان مســابقات جام 
در  که  پاراوزنه برداری  جهانی 
امارات برگزار شد، نمایندگان 
ایــران موفق به کســب ۱۱ 
رقابت ها شدند.  این  مدال در 
به گزارش ایســنا، رقابت های 
جام جهانــی پاراوزنه برداری 
رویدادهای مسیر  از  که یکی 
کســب سهمیه برای بازی های پارالمپیک پاریس ۲۰۲۴ بود، تیم ایران در پایان 
این رقابت ها موفق به کســب ۱۱ مدال )۵ طلا، ۴ نقره و ۲ برنز( شــد. در این 
رقابت ها محسن بختیار در دسته ۵۹ کیلوگرم موفق به کسب )طلا(، امیر جعفری 
در دســته ۶۵ کیلوگرم )نقره(، روح الله رســتمی در دسته ۸۸ کیلوگرم )نقره(، 
حامد صلحی پور در دســته ۹۷ کیلوگرم )نقره(، علی اکبر غریب شی در دسته 
۱۰۷ کیلوگرم )طلا( و احمد امین زاده در دســته مثبت ۱۰۷ کیلوگرم به مدال 
طلا دســت یافت. رقابت های جام جهانی وزنه برداری با حضور۱۸۳ ورزشکار ) 
۱۰۷ مرد و ۷۶ زن( از ۳۲ کشور جهان در امارات برگزار شد. پس از این مسابقات 
وزنه برداران ایران باید در مسابقات جام جهانی گرجستان که به میزبانی تفلیس 
در خرداد ســال آینده برگزار می شود، شــرکت کنند. پس از این رویداد تکلیف 
نهایی سهمیه های ایران در رشته وزنه برداری برای بازی های پارالمپیک پاریس 

۲۰۲۴ مشخص می شود.

گمانه زنی ها در مورد یزدانی درست نیست
رئیســه  هیــات  عضــو 
فدراسیون کشتی در خصوص 
آخرین وضعیت حسن یزدانی 
و برخی اخبار ناامید کننده در 
خصوص او گفت: این اخبار و 
گمانه زنی هــا در مورد او برای 
حضــور در المپیــک پاریس 

درست نیست.
به گزارش ایرنا، حسن یزدانی آبان امسال کتف راست خود را به تیغ جراحان 
سپرد و پس از ۲ روز استراحت از بیمارستان مرخص شد. جراحی کتف یزدانی 
نگرانی ها درباره حضور این قهرمان در المپیک پاریس افزایش داد و حتی برخی 
بــاور دارند که المپیک برای عنوان دار جهان به پایان رســیده و حتی این روزها 
اخباری مبنی بر غیبت او در المپیک دســت به دست می شود هر چند یزدانی و 
پدرش این موضوع را به کلی رد کرده و اعلام کردند که بعد از ایام عید تمرینات 
را در اردوی تیــم ملــی آغاز خواهد کرد تا خط بطلانــی بر همه گمانه زنی ها و 

شایعات کشیده شود.
ســهراب کیهانی در خصوص وضعیت جســمانی قهرمان المپیک گفت: در 
خصوص وضعیت یزدانی باید ســخنگوی فدراســیون در مورد او صحبت کند با 
این وجود اخباری توام با نگرانی ها از سوی برخی رسانه منتشر شده که هیچ گونه 
ســندیت ندارد. هفته آینده به اردوی تیم ملــی خواهم رفت و با حضور رییس 
فدراســیون و سرمربی تیم ملی وضعیت جســمانی یزدانی را مورد بررسی قرار 
خواهم داد. وقتی در مورد حسن یزدانی و یک قهرمان جهان و المپیک صحبت 
می کنیم، آنان یک آدم عادی نیستند بلکه خصوصیات بدنی و ذهنی آنان با سایر 
افراد متفاوت اســت. وی بیان کرد: او هم اینک تمرینات خود را به خوبی پشت 
ســرمی گذارد، منتهی باید هفته آینده وضعیت جســمانی او را به صورت دقیق 

بررسی کنم، او به طور قطع به المپیک خواهد رسید.

دردسرهای صلاح برای لیورپول و مصر
کشمکش ها میان فدراسیون 
فوتبال مصر و لیورپول بر ســر 

محمد صلاح ادامه دارد.
به گــزارش ایســنا، محمد 
صــلاح در جریان بــازی مصر 
مقابــل غنا در جــام ملت های 
آفریقــا از ناحیه همســترینگ 
آسیب دید و ادامه آن رقابت ها 
و ســپس چند بازی لیورپول را هم از دست داد. این بازیکن ۳۱ ساله در نهایت 
نزدیک به یک ماه خانه نشــین شد و در جریان دیدار مقابل برنتفورد به ترکیب 
تیمش بازگشــت. البته مربیان لیورپول بســیار مراقب اند و خیلی از این بازیکن 
استفاده نمی کنند تا مصدومیتش تجدید و تشدید نشود. رسانه های مصری نیز 
خبر دادند که سران فدراسیون فوتبال این کشور به دنبال تماس با محمد صلاح 
هستند ولی موفق به برقراری تماس با فوق  ستاره شان نشده اند و به همین خاطر 
سران فدراسیون فوتبال مصر از محدودیت هایی که باشگاه لیورپول برای صلاح 
ایجاد کرده ناراحت اند. مصدومیت صلاح کاملا برطرف شــده است و او می تواند 
در بازی تیمش در لیگ اروپا مقابل اســپارتاپراگ به میدان برود. لیورپول هفته 
بعد در لیگ برتر نیز دیداری حساس و دشوار مقابل منچسترسیتی دارد و حضور 
صلاح در این دیدار از اهمیت زیادی برخوردار است. این بازیکن ۳۱ ساله تابستان 
۲۰۲۲ قرارداد جدیدی را با لیورپول امضا کرد ولی ســران عربستانی به خرید او 
در تابستان پافشاری می کنند. انتقال صلاح به عربستان باعث می شود او به یکی 

از پردرآمدترین بازیکنان فوتبال جهان تبدیل شود.

اخبار کوتاه
به نظر می رســد لیست تیم ملی ایران برای 
دیدارهای مقدماتی جام جهانی به تغییرات 

قابل توجهی روبرو شود.
به گــزارش »ورزش ســه«، حــالا پس از 
شکســت تلخ تیم ملی فوتبال ایــران برابر 
قطر در جام ملت های آسیا ۲۰۲۳، شاگردان 
امیر قلعه نویی قرار است خودشان را برای دو 
دیدار در ایام نوروز ۱۴۰۳ به منظور شرکت 
در مقدماتی جام جهانی ۲۰۲۶ آماده کنند؛ 
مردم و کارشناســان فوتبال با توجه به سن 
و ســال بازیکنان تیم ملی، تغییر نســل و 
جوان گرایــی را از هر وقــت دیگر واجب تر 
می بینند و از طرفی سرمربی تیم ملی ایران 
هم نســبت به این موضوع تمایل نشان داده 
است تا بلکه لیســت ۲۶ نفره اعلام شده از 
ســمت فدراســیون برای دو دیدار برابر تیم 
ترکمنستان با تغییر نفرات همراه شود. حالا 
در چنین شرایطی به نظر می رسد به صورت 
قطعی شــاهد ۶ تغییر در لیســت تیم ملی 

خواهیم بود.
مجید حسینی

مجید حســینی که در جام ملت های آسیا 
مصدوم شــد، تا اواسط فروردین از تمرینات 
دور خواهد بود و همین موضوع عاملی است 
تا امیر قلعه نویی در مرکز خط دفاع بخواهد از 
بازیکن دیگری دعوت کند. حسینی در طی 
این مدت عملکرد درخشــانی در تیم ملی و 
لیگ ترکیه داشــته و به عنــوان یک مدافع 
جوان و باتجربه حالا غیبتش دلیلی است تا 
شاهد دعوت از یک ستاره جوان دیگر چون 

محمدامین حزباوی باشیم .
صادق محرمی

در دیدار برابر تیم ملی امارات بود که به دلیل 
مصدومیت نتوانست بازی را ادامه دهد. صادق 
فصل را از دست داده و غیبتش در دو اردوی 
بعــدی فیفادی قطعی خواهد بود. اگرچه در 
دفاع راست رامین رضاییان هم حضور دارد و 
رامین در مدت اخیر فرم درخشانی از خودش 
نشان داده، اما شرایط برای این پست متفاوت 
خواهد بود چرا که محرمی تنها مصدوم ایران 

در این پست نیست.
آریا یوسفی

آریا که به عنوان اولین دهه هشتادی فوتبال 
ایران در جام ملت های آســیا حضور داشت 
اما نتوانســت برای تیم ملی به میدان برود، 
حالا خودش هم مصدوم شــده تا شــرایط 
برای آریا نیز متفاوت باشــد. او فوتبالش را 
بــه عنوان وینگر آغاز کرد اما در تیم ملی به 

نظر می رسد امیر قلعه نویی او را برای بازی در 
خط دفاع و جناحین دعوت کرده بود. با این 
حال آریا خودش هم درگیر مصدومیت شده 

تا اردوی پیشرو را از دست دهد.
علیرضا جهانبخش

جهانبخــش پس از مصدومیتی که در تقابل 
مقابل هنگ کنگ متحمل شــد، نتوانســت 
فصــل را به خوبی ادامــه دهد و مصدومیت 
او باعث شده در این فصل، روندی سینوسی 

داشته باشد. او حالا دو دیدار تیم ملی مقابل 
ترکمنستان را از دســت خواهد داد و قطعا 
برای جای خالی او نیز کادرفنی تیم ملی باید 

به فکر نام دیگری باشد.
امید ابراهیمی

ابراهیمی مصدوم نیســت، اما خداحافظی از 
تیم ملی در پایان جام ملت های آســیا، حال 
شــرایطی را ایجاد می کند که او هم یکی از 
غایبان اردوی فیفا دی پیش رو باشد. به نظر 

می رسد جواد حســین نژاد یا محمد قربانی 
در این اردو به عنوان جانشــین اصلی امید 
ابراهیمی دعوت شوند و خودشان را به اردوی 

تیم ملی اضافه کنند.
تغییرات مهم در اردوی فروردین

امیر قلعه نویی تصمیم دارد میانگین ســنی 
تیم ملــی را پایین بیاورد و از ســوی دیگر 
توجه ویــژه ای به عملکرد فنی بازیکنانی که 
در جام ملت های آســیا بودند هم دارد و در 

این شرایط قطعا تغییراتی در فهرست آینده 
به وجود می آورد. 

در ایــن بین احتمالا حداقل ۳ مهره باتجربه 
)غیر از نفراتی که در بالا اشــاره شده( و در 
جام ملت ها بودند و حتــی به عنوان بازیکن 
فیکس بازی کردند، از فهرســت دور بمانند 
و نیروهای تازه نفس تر جــای این نفرات را 
بگیرند و تمرینات تیم ملی با هیجان بیشتر و 

حضور چهره های جدید دنبال شود.

آغاز تغییرات فوتبال ایران از نوروز ۱۴۰۳

 1+5 بازیکن از لیست تیم ملی ایران خط خوردند

اگر لایســنس VAR برادران حیدری و وحید کاظمی تا 
روز دربی ۱۰۳ نرســد، امیر عرب براقی یا حســن اکرمی 

دربی پایتخت را سوت می زنند.
به گزارش »ورزش سه«، مصاحبه خداداد افشاریان رییس 
کمیته داوران و اعلام این مســئله که تصمیمات نهایی 
درباره داور دربی استقلال و پرسپولیس اتخاذ شده اما فعلا 
اعلام نخواهد شد، گمانه زنی ها را در این خصوص افزایش 
داده است. نکته مشخص درباره داور صد و سومین بازی 
استقلال و پرسپولیس این است که با توجه به برگزاری آن 
با VAR تیم داوری مسابقه حتما باید لایسنس مربوط به 
تکنولوژی کمک داور ویدئویی را در اختیار داشته باشند.

دربی گذشته که با VAR برگزارشد را موعود بنیادی فرد، 
نفر اول لیســت الیت ایران، سوت زد. اما با توجه به اینکه 
این داور در هفته نوزدهم بازی اســتقلال خوزســتان و 
استقلال را قضاوت می کند، قطعا به عنوان داور دربی در 

هفته بیستم انتخاب نخواهد شد.
دیگر داوران الیت ایران که برای لایســنس VAR اقدام 
کرده اند بیژن حیدری، پیام حیدری، وحید کاظمی، امیر 
عرب براقی، حسن اکرمی و مرتضی منصوریان هستند. در 
این بین اما تا این لحظه لایســنس سه نفر از این داوران 

به دست آنها و مسئولان فدراسیون فوتبال رسیده است.
بیژن حیــدری، پیام حیدری و وحید کاظمی ســه داور 
هســتند که در صورت صدور لایسنس VAR خود تا دو 
روز قبل از دربی ، شــانس قضاوت در این مسابقه را پیدا 

خواهند کرد.
۶ داور حاضر در لیست الیت چند ماه قبل برای گذراندن 
یک دوره یک هفته ای راهی عربستان شدند و برای دریافت 
لایســنس VAR فقط یک مرحله از کلاس های فیفا و 
AFC را باید پشت سر می گذاشتند. در چنین شرایطی 
عرب براقــی، منصوریان و اکرمی مرحلــه آخر مربوط به 
دریافت لایسنس را زودتر از بیژن حیدری، پیام حیدری 
و وحید کاظمی گذراندند. داوران حاضر در لیســت الیت 
مرحله آخر دریافت لایســنس را در دو گروه گذراندند و 
به همین خاطــر در حال حاضر لایســنس عرب براقی، 
منصوریان و اکرمی به دست آنها رسیده، اما سه داور دیگر 
)بــرادران حیدری و کاظمی( با وجود گذراندن دوره آخر 

اما هنوز لایسنس خود را دریافت نکرده اند.
در چنین شــرایطی مشخصا یکی از ۶ داوری که نام آنها 
برده شــد، باید بازی دربی را ســوت بزنند. اگر تا هفته 
آینده و یکی دو روز قبل از بازی اســتقلال و پرسپولیس 
)تاریخ بازی ۲۳ اسفند اســت( لایسنس بیژن حیدری، 
پیام حیدری و وحید کاظمی برسد، احتمال اینکه سوت 
قضاوت به یکی از این سه داور برسد، وجود دارد. منتها اگر 
این اتفاق رخ ندهد، از بین عرب براقی، مرتضی منصوریان 

و حسن اکرمی یک نفر باید دربی تهران را سوت بزند.
به این ترتیب، اگر کنفدراسیون فوتبال آسیا طی روزهای 
آینده و نهایتا تا دو روز قبل از بازی استقلال و پرسپولیس 
لایسنس بیژن حیدری، پیام حیدری و وحید کاظمی را 
صادر کند، این ســه داور باتجربه هم به جمع گزینه های 
قضاوت دربی اضافه می شوند، اما اگر این اتفاق رخ ندهد، 
از بین عرب براقی، اکرمی و منصوریان حتما باید یک نفر 

مسابقه استقلال و پرسپولیس را سوت بزند.
نکته مهم اینکــه از بین عرب براقی، اکرمی و منصوریان 
بعید است کمیته داوران شانس قضاوت در این دیدار را با 
توجه به تجربه کمتر به منصوریان بسپارد و در این شرایط 
عرب براقی و اکرمی از بیشترین شانس برای سوت زدن در 

مسابقه دربی ۱۰۳ برخوردار خواهند بود.

دارنده مدال طلای قهرمانی آســیا در پیســت و جاده 
با بیان این که هاشــم کندی با بلایی که ســر دوچرخه 
سواران پارا آورد آن را نابود کرد، گفت: همین دوچرخه 
سواران پارا از ســال ۲۰۱۸ تا به الان آبروی فدراسیون 

را خریده اند.
مهدی محمدی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به دریافت 
۱۰ میلیون تومان از فدراسیون دوچرخه سواری، اظهار 
کرد: قبل از اعزام به بازی های پاراآسیایی هانگژو چین، 
کمیته ملی پارالمپیک به حســاب فدراسیون دوچرخه 
ســواری برای هر یــک از دوچرخه ســواران اعزامی به 
هانگژو مبلــغ ۳۸ میلیون تومان بــرای خرید مکمل و 
تجهیزات واریز کرد که فدراســیون دوچرخه سواری در 
ابتدا منکر چنین پولی بود که بعد از رســانه ای شــدن 
موضــوع مبلغ ۱۰ میلیون تومان به حســابم واریز کرد 
که البته معلوم نیست فدراسیون دوچرخه سواری مابقی 

پول را چه زمانی می خواهد پرداخت کند.
وی با اشــاره به نتیجه نگرفتن تیم دوچرخه سواری در 
مسابقات قهرمانی آسیا پیســت، اظهار کرد: فدراسیون 
دوچرخه ســواری همیشه پشــت مدال های پارا خود را 
قایــم می کرد این بار که دوچرخه ســواران پارا را اعزام 
نکرد، هیچ مدالی هم کســب نکرد. هاشــم کندی قبل 
از اعزام تیم به هندوستان گفته بود که می خواهیم تیم 
کیفــی به این رقابت ها اعزام کنیــم؛ معنی کیفی بودن 

تیم را فهمیدیم. 
ســال گذشته که به این مســابقات اعزام شده بودم در 
پیست و جاده موفق به کســب مدال طلا شدم اما این 
دوره با نبود دوچرخه ســواران پارا این قدر مدال کسب 

کردند که مدال زده شدند.
ایــن دارنده مدال طلای قهرمانی آســیا در پیســت و 
جاده خاطرنشــان کرد: هاشــم کندی با بلایی که سر 
دوچرخه ســواران پارا آورد آن را نابود کرد. وی معتقد 
بود چون مدال پارا برای فدراســیون ارزش ندارد برای 
همین دوچرخه ســواران را به مســابقات پیست اعزام 

نکــرد در حالی که همین دوچرخه ســواران پارا آبروی 
این فدراسیون را از سال ۲۰۱۸ تا به الان با کسب مدال 

خریده اند.
محمدی افزود: آیا مزد من ورزشکاری که از سال ۲۰۱۸ 
تاکنون برای فدراســیون دوچرخه سواری مدال کسب 
کــرده ام این بــود که بعد از ۱۲ ســال کار حرفه ایی به 
قهرمانی آسیا اعزام نشــوم و به خاطر هیچ چیزی کنار 

گذاشته شوم.
وی گفت: مبلغ ۵۵ میلیون تومان قبل از هانگژو از جیب 
خود برای خرید مکمل و تجهیزات دوچرخه هزینه  کردم 
و فدراسیون بعد از رســانه ای شدن تنها ۱۰ میلیون به 
حســابم واریز کرد، دیگر خجالت می کشــم که دنبال 

مابقی پولم از فدراسیون باشم. 
در حالی که غفور کارگری قبل از هانگژو دستور پرداخت 
این پول را داده بود که به حســاب فدراسیون دوچرخه 

سواری واریز شود.
محمدی در پاســخ به این پرســش که آیــا دوباره در 
دوچرخه ســواری فعالیت دارید یا خیــر؟ افزود: وقتی 
ارزشــی برای مدال پارا قائل نیســتند و به پارالمپیک 
نیز اعزام نمی شــویم بعد از ۱۲ سال ورزش حرفه ای در 
دوچرخه ســواری فعالیت نمی کنم و برای تامین معاش 
در یک کابیت ســازی کارگری می کنم که البته درآمدم 
از دوچرخه ســواری بیش تر است و دیگر محتاج کسی 

نیستم.

از قهرمانی آسیا تا کارگری در کابیت سازیداور دربی: عرب براقی یا اکرمی!

به نظر می رسد در فاصله کمتر از یک ماه آینده، تفکیک 
مالکیت ۲ باشگاه پرطرفدار انجام خواهد شد.

به گزارش فوتبال ۳۶۰، کنفدراســیون فوتبال آســیا در 
مســیر صدور مجوز حرفه ای باشگاه ها بر مبحث تفکیک 
مالکیت باشــگاه ها تاکید دارد و همین مسئله باعث شده 
تا بیش از پیش بحث واگذاری ســهام ۲ باشگاه استقلال 
و پرسپولیس مطرح شــود. نکته جالب توجه اینکه فصل 
گذشــته هم بحث مالکیت مشــترک وجود داشــت اما 
نقصان های پرشمار پرونده استقلالی ها باعث شد تا آن ها 
نتوانند مجوز حرفه ای دریافت کنند و در همین راســتا، 
خطر مالکیت مشــترک با تیمی دیگر هم پرسپولیسی ها 
را در لیگ قهرمانان آســیا تهدید نمی کرد و آن ها مجوز 
حرفه ای گرفتند. مسئولان وزارت ورزش وجوانان و وزارت 
اقتصاد و امور دارایی در طول ۳-۲ ســال گذشته مبحث 
خصوصی سازی ســرخابی ها را پیش برده اند اما با وجود 

برنامه ریزی های انجام شده، همچنان ۹۰ درصد مالکیت 
۲ باشگاه پرطرفدار پایتخت در اختیار دولت است. با توجه 
به شانس بالای ســرخابی ها برای دریافت مجوز حرفه ای 
برای فصل جدید، مهم ترین معضل آن ها در این مســیر 
بحث مالکیت مشترک است که حالا در روزهای گذشته 
جلسات فشرده ای در زمینه رفع این معضل بزرگ برگزار 
شــده و به نظر می رسد بعد از مدت ها گمانه زنی سرانجام 
قرار است مالکیت مشترک دولت بر ۲ باشگاه استقلال و 

پرسپولیس به پایان برسد.
شستا مالک پرسپولیس می شود؟

مســئولان وزارت اقتصــاد و دارایــی با توجــه به بدهی 
معوقه دولت به شــرکت شســتا، خواهان واگذاری سهام 
باشــگاه پرسپولیس به این شرکت ســرمایه دار و متمول 
که زیرمجموعه ســازمان تامین اجتماعی است، بودند اما 
گفته می شود در این زمینه در طرف مقابل، شرکت شستا 

آمادگی لازم برای پذیرش مالکیت باشــگاه پرسپولیس 
را ندارد. البته روز گذشــته ســازمان تامین اجتماعی با 
صدور بیانیه ای نســبت به حواشی به وجود آمده واکنش 
نشــان داد که در این بیانیه آمده بود: »در همین راســتا 
ســازمان تأمین اجتماعی ضمن پایبندی و اســتقبال از 
اصل شفافیت، با تأکید بر تبعیت از سیاست های کلان و 
راهبردی کشور در حوزه های اجتماعی، فرهنگی و ورزشی 
و همچنیــن اقتضائــات مدیریت فرابخشــی در موضوع 
مذکور، اعلام می دارد از هرگونه تصمیم که منجر به رشد 
و اعتلای ورزش کشــور و افزایش سرمایه های اجتماعی 
شود، حمایت می کند«. صولت مرتضوی، وزیر کار و رفاه 
اجتماعی هم در حاشیه جلسه هیات دولت، درباره پذیرش 
مالکیت پرسپولیس از سوی این وزارت خانه و شرکت های 
زیرمجموعه گفت: »چنانچه چنین افتخاری داشته باشیم 
که سهامدار عمده پرسپولیس باشیم، صندوق های ما تمام 
قد اســتقبال می کنند و ما بر این باوریم که این باشگاه ها 
می توانند نه تنها خودکفا باشــند بلکه درآمدزا باشند. اگر 
مدیریت صحیحی بر این باشــگاه ها حکم فرما شــود هم 
هواداران و هم مدیریت مطلوب کمک می کنند و هم ما به 
عنوان سرمایه اجتماعی از محل مسئولیت های اجتماعی 
که شــرکت های وابســته به صندوق های بازنشســتگی 
دارند، باشگاه اســتقلال و پرسپولیس را کمک می کنیم 
تــا از این وضعیت نجــات پیدا کنند و مشــمول جرایم 
ســازمان های بین المللی نظارتی قــرار نگیرند«. مدیران 
وزارت ورزش وجوانان با توجه به چراغ ســبز نشــان داده 
شــده از سوی مســئولان وزارت کار و رفاه اجتماعی، به 
دنبال نهایی کردن واگذاری ســهام باشگاه پرسپولیس به 
این وزارت خانه هستند. البته که قرار است مالکیت باشگاه 

پرسپولیس در اختیار یکی از شرکت های زیرمجموعه این 
وزارت خانه قرار گیرد که احتمالاً شستا خواهد بود.

با توجه به اینکه پایان ضرب الاجل کنفدراســیون فوتبال 
آسیا، یازدهم فروردین ماه ۱۴۰۳ است، احتمال واگذاری 
عمده سهام سرخ پوشان پایتخت در طی روزهای آینده و 

پیش از پایان سال ۱۴۰۲ دور از ذهن نیست.
سرمایه دارترین هلدینگ ایران 

مالک جدید استقلال؟
شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس، گزینه پیشنهادی 
مطرح شده برای پذیرش مالکیت باشگاه استقلال است. 
در این زمینه با توجه به حضور چهره های شناخته شده ای 
چون علی آقامحمدی که ریاســت هیات مدیره باشگاه را 
برعهده دارد، رایزنی ها در حال انجام اســت و مســئولان 
وزارت ورزش وجوانان هم چراغ ســبز خــود را در زمینه 
واگذاری عمده سهام باشگاه استقلال به این هلدینگ نشان 
داده اند که قدم های مثبتی در مسیر واگذاری سهام آبی ها 
برداشته شــود. هلدینگ صنایع پتروشیمی خلیج فارس 
در حــال حاضر بیش از ۱۵ شــرکت تولیدی و خدماتی 
دارد و از آن به عنــوان بزرگ ترین هلدینگ پتروشــیمی 
در خاورمیانه پس از ســابک عربســتان یاد می شود. در 
روزهای گذشته مطرح شده بود که ابتدا فرآیند واگذاری 
عمده سهام باشگاه پرسپولیس انجام خواهد شد و سپس 
نوبت به واگذاری ســهام باشــگاه اســتقلال می رسد اما 
پیگیری های بیشتر حکایت از آن دارد که مسئولان وزارت 
ورزش وجوانــان تمایلی به ادامه فعالیت در نقش مالک ۲ 
باشگاه پرطرفدار پایتخت ندارند و تلاش شان بر است که 
بتوانند تا پیش از پایان ســال ۱۴۰۲، عمده سهام باشگاه 

را واگذار کنند.

مالکیت مشترک سرخ آبی ها در حوالی نقطه پایان 

واگذاری تاریخی در آستانه نهایی  شدن


